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Vaig a explicar-li un poquet com estem reconstruint este 
tema, no? És dir, en el marc del pla d’acció comercial exterior 
per a orientar les polítiques públiques d’internacionalitza-
ció del Consell, es va constituir una comissió de perĆl tècnic 

per a la selecció de mercats prioritaris on situar la nova xarxa 
d’Ivace internacional.

Des d’aquesta comissió es va consensuar la necessitat de 
comptar amb suport en destinació per a impulsar la inter-
nacionalització del País Valencià i del seu teixit empresarial, 
ajudant les empreses d’una manera efectiva i eĆcaç, reduint 

els temps del procés d’internacionalització i minimitzant les 
febleses de qualsevol mitjana i xicoteta empresa en afrontar 
aquest procés.

Per a açò, es van analitzar els països amb oportunitat per a 
sectors estratègics del País Valencià, així com registres esta-
dístics de comerç internacional, sota els criteris de creixe-
ment de les importacions de productes i sectors del nostre 
territori i grandària del mercat.

En un primera fase, amb aquestos criteris, es va realitzar una 
primera selecció. I, posteriorment, es van usar criteris quali-
tatius, obtinguts a partir de la informació de diverses fons, 
per a arribar a una selecció deĆnitiva.

Com a resultat d’aquesta anàlisi, la comissió va aprovar que 
La Generalitat comptara amb una estructura exterior mixta 
que permetera una presència estable en mercats de priori-
tat, juntament amb una xarxa de promotors locals en països 
d’oportunitat que cobraren per serveis prestats, la qual cosa 
facilitava la presència en 25 països.

A data de juliol de 2016, Ivace compta amb les següents dele-
gacions en mercat de prioritat estratègic per als interessos 
del País Valencià: Xina, Rússia, Marroc, Nova York i Miami en 
Estats Units, Colòmbia, Brasil, Turquia, Polònia, Regne Unit, 
Perú, Alemanya, Algèria, Sud-àfrica i Mèxic. Aquestes dele-
gacions s’han contractat per un procediment obert de licita-
ció pública i per un preu màxim establit a partir del qual les 
empreses interessades poden entrar en concurrència, esta-
blint-se una mitjana entre la qualitat de l’oferta tècnica, la 
solvència professional i l’oferta econòmica.

D’altra banda, per a mercats emergents i amb perspectives futu-
res de creixement, s’han identiĆcat una sèrie d’agents, ante-
nes locals, que permeten a les empreses realitzar una prospec-
ció inicial en el mercat o valorar les seues possibilitats de negoci, 
com els existents actualment a Panamà, a Angola, Corea del 
Sud, Hong Kong i els recentment incorporats Austràlia, Malàisia, 
Indonèsia i els països nòrdics, Suècia, Noruega i Dinamarca. 
Aquestes antenes locals ofereixen una màxima rendibilitat per a 
testar mercats que no generen gran demanda.

Amb aquesta estructura mixta, delegacions i antenes, les 
nostres empreses podran comptar, a la Ć d’any, de 2016, amb 

un suport en 24 destinacions, que s’aniran ampliant Ćns a 

Ćnals de l’actual legislatura.

Per açò, està previst plantejar un nou procés participatiu, en 
el qual les cambres de comerç, l’Icex, les associacions secto-
rials d’exportadors i les empreses exportadores puguen 
expressar les seues prioritats i consensuar, entre tots, els 
mercats sobre els quals dirigir les polítiques de suport del 
Consell en l’horitzó temporal 2017-2020.

Com pot comprovar, senyoria, participació, planiĆcació i el 

màxim rigor a l’hora d’ajudar el nostre empresariat perquè 
exporte o s’internacionalitze.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

(Inoïble) ... 457, que formularà la il·lustre diputada Mireia 
Mollà, del Grup Parlamentari Compromís, també al conseller 
d’economia sostenible.

Quan vullga, senyora Mollà.

La senyora Mollà Herrera:

Gràcies, senyora vicepresidenta.

Senyor conseller, jo li formule una pregunta molt senzilla.

Ja s’ha parlat d’ocupació, se li ha preguntat per part del Grup 
Popular. Li pregunte, concretament, quines actuacions té previs-
tes la conselleria per a impulsar l’ocupació de persones d’entre 
trenta i sixanta-cinc anys, amb una motivació, i és perquè volem 
saber com va l’aplicació del programa «Avalem Experiència», 
com és el seu recorregut. Ens sembla una bona aposta, una 
aposta decisiva del govern de La Generalitat per tal d’afavorir 
l’ocupació d’este sector de la societat desocupada.

I, lògicament, quan hi han diverses preguntes sobre ocupació 
és perquè, efectivament, els valencians i valencianes tenim 
problemes. I no és nou. I, de fet, bé de lluny. I, Ćns i tot, els 

índexs de desocupació, els índexs de temporalitat, la sangria 
que hem patit, les persones que estan ja fora del sistema o 
les persones que tenen una desocupació de llarga durada, els 
valencians i valencianes joves que han hagut d’exiliar-se del 
País Valencià també són per damunt de la mitjana estatal...

Sempre els nostres índexs, en referència a les conseqüèn-
cies de l’estafa econòmica i social que hem patit dels governs 
del Partit Popular ha tingut una incidència molt major al País 
Valencià. I tot perquè, després de la pregunta que han fet des 
del Grup Parlamentari Popular, tornem a insistir que ací hi ha 
una errada profunda, estructural, de fons i que ha compor-
tat una política erràtica, negligent diria jo, per part dels antics 
governs del Partit Popular.

Perquè, per exemple, quan se li pregunta a vosté d’ocupa-
ció, potser el Partit Popular s’oblida que una bona política 
en turisme, una bona política en agricultura o en medi ambi-
ent és ocupació; una bona política en benestar social genera 
economia social, genera llocs d’ocupació vinculats a l’atenció 
social. Potser tenen un problema, quan les polítiques medi-
ambientals no se n’adonen que produeixen una economia 
verda i una quantitat important d’oportunitats de crear llocs 
d’ocupació vinculats a la bona gestió a nivell de la sostenibi-
litat. O, per exemple, parlar de sectors productius és alguna 
cosa més que fer-se fotos en empresaris, sinó incidir en les 
capacitats que sempre hem demostrat els valencians i valen-
cianes de ser forts en l’àmbit industrial i dels nostres sectors 
productius tradicionals.
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Davant d’això, parlar-li a vosté, pensant que només que 
vosté podrà fer una bona política a favor de l’ocupació, és 
una gran errada. I, per tant, el conjunt d’este govern, totes 
les polítiques que impulsen i afavorisquen el canvi, el situ-
ar-nos davant d’esta estafa econòmica i social en oportuni-
tats cap als valencians i valencianes generarà benestar, gene-
rarà ocupació.

Vostés han tret dos plans importants: el pla d’«Avalem Joves», 
els índexs d’atur juvenil demostren que cal insistir en este 
segment de la societat desocupada, menor de trenta anys; 
però el pla «Avalem Experiència»... I està molt bé diferenci-
ar-los, i no es perquè uns vagen a tindre una prioritat major, 
sinó perquè les oportunitats que requereixen cada segment 
de la població, distribuïda en edats, és important diferenci-
ar-lo i saber incidir en quines són les seues majors oportu-
nitats. Volem saber este «Avalem Experiència» com l’estan 
desenvolupant.

I acabaré diguent-li que li agraïsc moltíssim que, des que 
vosté està al front de la conselleria, ha fet una cosa també 
molt important. Ha passat del menyspreu absolut que hi 
havia del Servof com a ferramenta útil per a la xarxa d’ocu-
pació, ha passat d’esta mala imatge del Servof o, per exem-
ple, de les ajudes a autònoms, etcètera, que han estat també 
investigades, en l’ull de la Unió Europea per les irregularitats, 
les corrupteles i els malbarataments del Partit Popular en el 
govern de La Generalitat... Han sigut milers de valencians i 
valencianes víctimes dels impagaments que, vinculats a les 
necessitats de trobar ocupació, se van atrevir a apostar per 
un govern en què tenien conĆança. Doncs, vosté, ha gene-
rat conĆança des que ha arribat a la conselleria. Este govern 

està fent-ho. I jo voldria agrair-li-ho personalment, perquè la 
conĆança genera també ocupació.

Gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Mireia Mollà. (El vicepresident segon, amb el 

micròfon desconnectat, diu: «¿Qué le ha preguntado?»)

Conseller.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta.

Moltes gràcies, senyora diputada.

I pense que ho ha expressat molt bé. Vull dir, al Ćnal, és 

moltíssima gent la que pot generar ocupació, no? I, a més 
a més, des de la cooperació i la interactuació, segur que es 
generarà moltíssima ocupació.

I, a més a més, diferenciar a aquells que podem generar eixa 
conĆança i eixa honestedat a l’hora de treballar i fer possible 

que aquells que han d’ocupar ocupen també en l’àmbit privat. 
Perquè no hem de perdre mai de vista que nosaltres hem de 
fer útils els instruments que tenim, però, al Ćnal, hem d’estar 

molt en contacte en l’empresariat de qualsevol àmbit: sector 
serveis, construcció, primari, el de la transformació..., que 
són els qui, en deĆnitiva, han d’ocupar, no? I hem de treba-
llar buscant eixes sinèrgies perquè això siga, doncs, el millor 
possible per a tota la ciutadania, no?

I ara, centrant-me en l’«Avalem Experiència», vull dir-li que 
hem d’incidir que el Consell, conscient de la seua responsabi-
litat i pensant en les persones que pateixen la desagradable 
situació d’estar en l’atur, siga el col·lectiu que siga i es trobe 
en una població d’interior, de costa, en una gran ciutat, en 
una xicoteta, ha treballat des del primer moment per a abas-
tir una política de generació i foment de l’ocupació integral 
amb cohesió territorial.

Al programa ja llançat fa uns mesos, i que estem implemen-
tant, «Avalem Joves», per a persones menors de trenta anys, 
afegirem el programa «Avalem Experiència», dirigit a perso-
nes amb edats compreses entre els trenta i els sixanta-cinc 
anys, amb l’objectiu de retallar la desocupació en eixe tram 
de la població, un col·lectiu cada vegada més exposat al risc 
de pobresa i exclusió social. Des del Consell, hem decidit 
actuar per a reintegrar en l’ocupació a aquest sector de la 
població.

En el cas del País Valencià, unes dades, no?, perquè vejam 
quina és la realitat. Les persones majors de trenta anys repre-
senten el 84,8% del total de l’atur registrat i el 75,7% de l’atur 
EPA. El col·lectiu amb major percentatge d’aturats de llarga 
durada, tant en EPA com en atur registrat és el de majors de 
quaranta-cinc anys. El percentatge d’aturats de quaranta-
cinc i més anys sobre el total creix dos punts i mig l’últim any, 
si considerem l’atur registrat, i quasi cinc punts si considerem 
l’atur EPA. Es tracta d’hòmens i dones que, com més temps 
porten fora del mercat laboral, més difícil els resulta tornar a 
ser contractades.

Dir que cada any una de cada cinc persones de la Unió 
Europea deixa d’intentar trobar ocupació i es converteix en 
inactiva, la qual cosa porta amb si un greu risc de pobresa i 
exclusió social per als aturats i les seues famílies. Per reduir 
aquestes circumstàncies, per arribar a les persones de trenta 
anys o més, i especialment els sol·licitants d’ocupació que 
porten més de dotze mesos en l’atur, volem dur a terme 
aquest pla integral, l’«Avalem Experiència».

El Servei Valencià d’Ocupació i Formació ha creat quatre 
grups de treball per a dissenyar aquest pla. Ja s’ha mantin-
gut una trobada entre aquest organisme i diferents agents 
socials i econòmics: Consell de Cambres, Confederació de 
Cooperatives, Comissions Obreres, UGT (inintelligible) ... 
Associació d’Aturats de Castelló, Creu Roja. Participació. 
Volem fer-ho entre totes i tots. Estem seguint la mateixa 
metodologia de treball d’«Avalem Jóvens», i en aquesta 
reunió en la qual es pot veure com participen tant enti-
tats públiques com privades, s’han intercanviat aportacions, 
parers i actuacions sobre com afrontar la lluita contra aquest 
tipus de desocupació. 

Amb aquesta informació, el Servof es coordinarà amb totes 
les àrees de La Generalitat susceptibles d’actuar en aquest 
àmbit per a identiĆcar totes les accions que es podrien enge-
gar en el marc de la mateixa Generalitat, fent arribar les 
conclusions que el grup de treball ha aconseguit prèviament. 
D’aquesta manera, es durà a terme un exercici d’integració 
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de les accions per a dissenyar el que serà el pla «Avalem 
Experiència».

Una vegada elaborat l’esborrany del pla, començarà un 
procés d’audiència amb els agents públics i privats que 
puguen aportar millores a aquest pla. I igual que l’«Avalem 
Joves», en el programa «Avalem Experiència», aquesta 
cambra també podrà aportar les seues idees per tal de millo-
rar la seua execució. Estem treballant per fer el llançament 
del pla «Avalem Experiència», en el que ens queda del segon 
trimestre, i probablement ho farem públic setembre o octu-
bre, si ja ho tenim tot concretat.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

 

La senyora vicepresidenta primera:

Anem a passar a la pregunta 509, que formularà la diputada 
Rosa María García, del Grup Parlamentari Ciudadanos, al 
Consell sobre el Centre Europeu d’Empreses Innovadores. 
I correspon la resposta també al conseller d’Economia 
Sostenible.

Senyora García, quan vullga.

 
La senyora García González:

Muchas gracias, buenas tardes.

En primer lugar, señor conseller, comentarle que le hago la 
pregunta hoy, cuando sabemos que el pasado día 30 más o 
menos estaba previsto el cierre del CEEI.

Pero bueno, de todas maneras, voy a hacerle la pregunta. 
Sabemos de las diĆcultades por las que ha atravesado el 

Centro Europeo de Empresas Innovadoras de Alcoy, hasta el 
punto de llegar al momento en el que estamos. Y hemos leído 
también que algunos de los motivos que se dan para dicho 
cierre son la baja productividad, algo que en Alcoy no se 
entiende, la falta de liquidez y los ingresos disminuidos, eso 
sí lo entendemos perfectamente. Lo que nos gustaría es una 
explicación del motivo.

De todas formas, mi pregunta es muy concreta: ¿qué plan 
tiene previsto poner en marcha el Consell para evitar el 
cierre del Centro Europeo de Empresas Innovadoras, CEEI 
Alcoy, y dotarlo de los recursos necesarios para que pueda 
cumplir correctamente las funciones que asume? Hemos 
podido también leer hoy que parece ser que hay una espe-
cie de idea de que sea absorbido por el CEEI de Valencia, y 
me gustaría a ver si nos lo puede explicar de una forma más 
concreta y clara.

Muchas gracias.

 
El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta.

Senyora diputada, dir-li en un primer moment que des de la 
conselleria s’està redeĆnint el paper que han d’exercir els 

CEEI, per formar part activa de l’estratègia de La Generalitat 
en matèria d’emprenedoria innovadora, assumint entre d’al-
tres tasques de coordinació que aporten valor afegit a l’eco-
sistema de l’emprenedoria innovadora al País Valencià.

Ara després, li acabaré de concretar què és el que fem, però 
és una altra mina que estem reconstruint. D’ahí, el govern de 
la reconstrucció. Si vostés van fent ratlletes, voran quantes 
coses este govern està reconstruint. I a partir d’ahí, vostés 
tindran una miqueta més en consideració les exigències que 
ens han de fer en cada moment. 

La senyora García González:

Muchas gracias, yo no sé si atreverme a decirle, señor conse·

ller, ya que hoy le tenemos aquí, y en vista de que además es 
el último pleno en el que vamos a poder hacerle preguntas 
antes de despedirnos de este curso político. Me atrevería, no 
sé si a lo mejor con descaro, no sé cómo lo podría entender, 
pero desde luego que no sea así, que no lo entienda de esa 
manera, a ver si me pudiera concretar algo en este momento. 
Porque el que ustedes estén haciendo funciones para que 
este tipo de servicios, este tipo de empresas que tanto 
papel…, que tan bien han funcionado siempre.

Que además no solamente son buenas para Alcoy, sino 
también para toda una comarca importante, que han estado 
funcionando, que únicamente han tenido problemas porque 
tienen una deuda que mantienen con La Generalitat, la cual 
no ha cumplido y por eso ahora mismo no pueden seguir 
funcionando y de la cual dependen bastantes empleos, 
además los servicios que se realizan a las empresas. Saben 
también que sirven como viveros de empresas y que gracias 
al CEEI de Alcoy han salido muchas empresas en tiempos de 
crisis. Pues me gustaría a ver si me puede concretar en este 
momento un poco más.

Muchísimas gracias.

 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Gràcies.

Hauria d’informar-se amb qui té el deute el CEEI. Hauria 
d’informar-se, senyora diputada, perquè no el té amb La 
Generalitat, eh? Vaig a intentar explicar-li un poc què és el 
que estem fent des del primer moment, perquè si estem fent 
alguna cosa aquesta conselleria i aquest Consell és vore 
de quina manera ajudem que el CEEI servixca per a donar 
els serveis que ha de donar a la ciutadania, i potenciar eixa 
emprenedoria innovadora, que és el que volem, en deĆnitiva.

Els centres europeus d’empreses innovadores són agents 
clau per a recolzar el sistema o l’ecosistema d’emprenedoria 
innovadora al nostre territori, tant per a dinamitzar els recur-
sos locals, estimulant i afavorint la creació i el desenvolupa-
ment d’empreses innovadores, com per a promoure la inno-
vació com a factor estratègic, amb l’objectiu de contribuir a la 
modernització del teixit empresarial valencià.


